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开开放放式式题题型型、、评评分分标标准准、、预预测测话话题题、、话话题题观观点点梳梳理理和和素素材材灵灵活活运运
用用、、核核心心技技巧巧巩巩固固  

开放式提问： 

例题：As most people spend a major part of their adult life at work, job 

satisfaction is an important element of individual wellbeing.  

What factors contribute to job satisfaction? 

How realistic is the expectation of job satisfaction for all workers?  

(剑 7-3) 

第一段开头段：   背景+引出话题  

第二段： 工作满意度的因素：工资高 

第三段： 工作满意度的因素：有成就感，同事关系好 

第四段： 不是每个人都能找到满意的工作（期望值不现实） 

第五段结论段：   应该努力提高人们的工作满意度 

参考范文： 

In many people’s minds, the purpose of work is to earn a living and support 

the family. However, job satisfaction is also very important as it concerns 

people’s quality of life.  

Employees get job satisfaction in a number of ways. There is no doubt that 

higher salaries can give employees a sense of satisfaction. When people 

earn more money, they can better enjoy their life and support their 

families, including travelling abroad during vacations, sending children to 

better schools, etc. Therefore, more income is an important factor that 

makes people satisfied with their jobs.  

Positive feedback from others is also very important because this would 

make people feel their work is valuable. If they believe their work makes 

contribution to the society, they would have a sense of fulfillment.  

Besides, good relationship with colleagues contributes to job satisfaction. 

People in the same company help and support each other, giving them a 

sense of belonging to a team. This would increase their efficiency and 

satisfaction at work.  

Of course not everyone enjoys their work and there is a gap between the 

expectation and the reality. Some people do not have specialized skills, so 

it is unrealistic for them to expect high salaries. If a person works on the 

construction site, he is unlikely to have a clean and quiet work environment. 
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Some jobs are repetitive and boring, and people may have poor relations 

with their colleagues. As a result, people hate their work and lack a sense 

of security.  

In conclusion, it is unlikely that all workers do feel happy in their work. 

However, since we have identified the factors leading to job satisfaction, 

it is reasonable for all parties involved to make an effort to promote job 

satisfaction.  

例题：Research into new types of medicines and treatments are essential 

for improving health and dealing with diseases. Who do you think should 

fund these researches: private companies, individuals or governments?  

(2019-8-24 雅思写作考题) 

第一段开头段：   背景+引出话题  

第二段： 企业有能力和责任，应该花钱开发新药 

第三段： 个人是否应该承担 

第四段： 政府在其中的职能和作用  

第五段结论段：   主要应该由企业花钱 

参考范文： 

The cost of researching and developing new medicines and therapies can be 

very high and who should pay for this money is still a topic of debate.  

In my opinion, pharmaceutical companies are mainly responsible for putting 

new medicines on the market to meet people’s demand. In the process of 

research and development, these companies probably need to spend large 

sums of money to cover the expenditure involved. We cannot deny that the 

primary task of business is to make profits, and the drug company is no 

exception. Therefore, in most cases, drug companies will use pricing 

strategies to shift the cost to patients who buy the medicine, which seems 

to be fair enough.  

However, there are numerous people who cannot afford to buy the new 

medicine, or complain that the spending on medication imposes a heavy 

burden on them, mainly in those countries with low personal income and 

without healthcare security. So pharmaceutical companies need to take 
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more social responsibilities and price the medicine at a reasonable level, 

even though their profit margin is compromised. A responsible company 

should have the vision to see that this act can set up a good image of the 

company and bring more profits in the long term. 

 

As for the role of governments, they have indirectly paid for the 

development of new medicines by covering their citizens’ healthcare in 

some countries. But in many other countries where the healthcare security 

system is not well-established or governments have a tight budget, there 

is not too much they can do to support the research and development of 

new medicines and therapies.   

 

In conclusion, private companies should play a leading role in developing new 

medicines and how the government and individuals share the medical fee 

depends on the actual situation of the country.    
 
评分标准 

 

内容 TR 和结构 CC 

Fully addresses all parts of the task   完整回答题目 

A fully developed position in answer to the question with relevant and well 

supported ideas       观点扣题，有相关论据充分支持和扩展 

Logically organized    句子有逻辑  

Use cohesion in such a way that it attracts no attention 衔接自然 

 

词汇 LR 和语法 GRA 

Precise & wide range      词汇准确多样  

Use less common words   使用较不常见词汇  

Error-free & wide range    句型准确多样 

Use complex structure   使用复杂结构 
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段落内部逻辑不清晰的一些问题： 

1 分论点层次不清晰 

2. 衔接词用错，句子之间逻辑不对

3. 句子意思表达不清，逻辑混乱

4. 拼凑词汇语料，导致句子意思脱节

5. 游离在题目之外

6. 代词用错，指代不清楚

7. 过度论证扩展

老人住养老院的第一个好处（衔接词用错导致逻辑不对）： 

As taking care of old people requires sufficient time and 

professional techniques, their children, however, might be busy 

doing something else and cannot be competent for this job. 

Thus, retirement home has adequate equipment and 

well-trained caregivers for looking after old people.  

修改之后： 

Taking care of old people requires sufficient time and 

professional techniques, but their children, might be busy 

doing something else and cannot be competent for this job. 

Thus, sending old people to the retirement home is a good 

choice because it has adequate equipment and well-trained 

caregivers.  

题目：广告使人们失去个性，你是否同意 

扣题：广告给人们洗脑，人们买相同的东西，所以人们失去了个

性 

游离在题目之外：广告给人们洗脑，人们没有自己的判断，广告

成为了做购买决定的一个重要因素。
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2021 年大陆考区雅思考试图表作文情况： 

柱图——流程图——表格——地图——组合图 

柱图——表格——地图——组合图 

表格——柱图——线图——地图 

饼图——组合图——表格——饼图——地图 

线图——线图——流程图——表格——柱图 

线图——柱图——饼图——地图——柱图 

表格——柱图——流程图——饼图——表格 

线图——表格——柱图——地图——线图 

柱图——线图——组合图——地图——表格 

柱图——线图——饼图——饼图——表格 

柱图——线图——饼图——柱图 

表格——柱图——线图——地图——流程图——表格 

 

2022 年大陆考区雅思考试图表作文情况（1-3 月）： 

柱图——表格——饼图——表格 

柱图——饼图——表格——表格 

柱图——线图——表格——柱图 

 

小作文的详细写法大家可以看小作文录播课。上课讲过的题目争取重新写一两
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遍，认真学习写作思路、方法和技巧，提高熟练度，减少语法错误。除了上课

讲的题目，在 qq 群里面还补充了更多的小作文习题和范文。 

2021 年大陆考区大作文笔试题目 

2022 年 1-3 月考试题目： 

1.8 上大学是成功的最好办法   （教育） 

1.15 通过社交媒体交友和看新闻的好处和弊端 （科技+媒体） 

1.20 国际贸易的利弊     （国际） 

1.22 孩子出现健康问题，是否应该由政府负责解决（政府+健康生活） 

2.12 老人把钱花在自己身上，不给儿女存钱，好处和弊端（社会） 

2.17 鼓励骑自行车的原因？是不是解决交通问题的最好办法（社会） 

2.19 通过互联网看新闻的利弊（科技+媒体） 
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2.26  不再需要图书馆，是否同意（科技） 

3.3   个人信息放在网上的利弊  （科技） 

3.12  现代人比以前的人生活得更好，是否同意   （社会） 

3.19  把公园和农场改建成房子的利弊      （社会） 

3.26  解决住房短缺只能依靠政府，是否同意  （社会） 

     

 
  

1. 原题命中 

2. 相似话题的词汇素材的灵活运用和组合 

决定分数的因素：能力×70% + 预测×20% + 运气×10% 

 
常见话题： 
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常见话题素材 

花钱，省钱，挣钱，浪费钱 

时间，效率，学习工作的表现 

失业，就业 

经济发展，政府收入，政府职能，公共福利 

生活品质，丰富生活 
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人际关系，竞争合作，亲近疏远，照顾陪伴，影响他人 

生活压力 

身体健康，体育锻炼 

青少年行为，青少年成长 

服务社区，为社会做贡献 

环境污染，资源短缺，有毒有害物质，生态平衡，气候变化 

科技发展，上网，获取信息 

贫富差距，社会捐助 

广告媒体提供信息，公益广告的价值，媒体误导公众 

保护传统，文化独特性 

社会安全，惩罚反思，吸取教训，震慑罪犯，犯罪率 

考前两周可以认真看一看 qq 群文件里面的《2016-2021 年的雅思写作考题和思

路解析汇总》文件，不需要去写。看看有没有自己不熟悉的题目，同时再扩充一

些词汇表达。 

对范文的分析和学习（如果觉得能力有限的同学，可以先学习范文，
等过一段时间再把这个题目重新写一遍）： 

题目的出题方式，文章的结构（单边论证，还是双边论证，中立/有倾向性） 

开头段：背景句怎样引出话题？背景句有没有扩展延长？如果有扩展，使用的是

上课讲的什么思路？观点句是否使用了套句？还是用自己的话概括？ 

主体段：几个分论点，每个分论点有没有扩展？每个分论点的中心意思是什么？ 

能否看出分论点内部的因果关系？有没有使用举例论证和对比论证？ 

注意句子之间的衔接和连贯（coherence & cohesion） 

结尾段：总结性的还是建设性的，或者两者都有？ 

用彩笔标记值得学习的词汇和句型 

最有效的练习方法：看范文的时候，把关键词和中文思路写在笔记本上，过一段

时间看着这些思路重新写一遍题目。然后对照范文学习。 

有时候范文（包括考官范文）可能会采用一些比较灵活的写法，
并非与上课讲的方法思路相冲突。 
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素材灵活运用的例子（解释得合情合理，点题和扣题）： 

2015-7-11 考题  广告使人们失去个性，是否同意？ 

明星代言 endorse，advertise 产品，消费者崇拜偶像 adore，admire，跟风 follow 

the trend，购买明星同款 the same brand，消费者失去了自己的个性 

2021-7-17 广告的目的是让人们购买自己不需要的商品？ 

明星代言 endorse，advertise 产品，消费者崇拜偶像 adore their idols，跟风

购买 follow the trend，但实际上消费者并不需要，用不上，不适合。  

剑 15-3 考题      广告在促销方面非常成功 vs.人们不再关注广告 

广告促销非常成功：广告公司请明星代言 endorse，advertise 产品，消费者崇

拜偶像 adore，admire，跟风购买 follow the trend，所以广告促销很成功。 

2017-4-22 考题    广告对于经济的好处和对于个人的弊端 

广告对于个人的弊端：广告公司请明星代言 endorse，advertise 产品，消费者

崇拜偶像 adore，admire，跟风购买 follow the trend，买了不适合自己的东西，

冲动消费，浪费钱，造成负担 

核心技巧巩固：造句能力（五节造句语法录播福利课） 

Some students choose to cheat in the exam because they want to get high 

scores. 

To get high scores, some students who are not well-prepared choose to 

cheat in the exam.  

Some students cheat in the exam and this behavior should be strictly 

punished.  

Cheating in the exam should be punished strictly, which can deter（prevent） 

students from doing so.  

Some students cheat in the exam, taking the risk of being caught and 

expelled by the school.   

Some students cheat in the exam in disregard of the risk of being caught 
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and expelled by the school. 

怎样评价自己的复习进展 

1.在造句的时候能够想到某个单词，而且对于这个单词的用法有一定

把握，而不是和之前一样全凭感觉写句子。 

2. 对于语法错误有了一定的敏感度，能够自查自纠一些语法问题，

语法错误比之前明显减少了。 

3. 写作思路顺畅了，感觉有话可写，思路连贯，而不是和之前一样，

绞尽脑汁地胡拼乱凑。 

如果是不认识的同学首次答疑或者批改，需要附上写作课的报名截图。 


